INTRODUCTION

We, the members of the Thirty-Fifth Statewide Investigating Grand Jury, pursuant to
Notice of Submission of Investigation Number 108, have reviewed evidence pertaining to -
allegations of criminal offenses occutring in Bucks County, Permsylvania. Tn conducting our
investigation, we have heard testimony, and received and reviewed information concerning
activities of: Claire Risoldi; her husband, Tom French; her adult daughter, Carla Risoldi, her
adult son, Carl Risoldi (AKA Carlo Risoldi); Carl Risoldi’s vvife, Sheila Riscldi; private

investigator, Mark Goldman; and fabric Vendor, Richard Holston (AKA Rikk Holston).

Over 80 wrtnesses have testlﬁed and we have revrewed over 100 exhrblts We learned

that on October 22, 2013 volunteer ﬁreﬁghters from ﬁve Bucks County VOlunteer ﬁre R

compames responded to a large ﬁre at a re31dence that is known as “Clarremont” located at 5781 '

| Stoney Hrll Road in NeW Hope Buckrngham Townshlp, Pennsylvama Clalre Rrsold1 Tom L
French, Carl R1sold1 and his ere Sherla Rrsoldr resrde at Clarremont along wrth Carl and Sherla

Rlsoldl ] two young chlldren The October 22 2013 ﬁre was the thlrd ﬁre at Clalremont in the

past ﬁve years Pr10r ﬁres occurred on June l7 2009 and August 16 2010 Followmg each of

the three ﬁres the R1sold1s ﬁled 1nsurance clanns Wrth then carner AIG Insurance Company
(“AIG”) To date, AIG has pard out in excess of $20 mllhon in connectlon wrth those three ‘

claims and the Rrsoldls are seekrng approxlmately $20 rnilhon rnore for the October 22 2013

ﬁre The October 22 2013 ﬁre is drstmgurshed from the other two ﬁr es at Clarremont by the fact

that Clarre Rlsoldr falsely accused the volunteer ﬁreﬁghters that responded to the ﬁre of steallng

Jewelry purportedly Worth mrlhons of dollars whlle they were in he1 home ﬁghtlng the fire. The ‘

‘Risoldis are currently seekmg to recover over $10 mllhon from AIG for thls Jewelry as part of

the addrtronal $20 m1lhon that they are clalmrng




In addition to the testimony and evidence concerning the three fires at Clairemont and the
related lnsurance claims, we also reviewed evidence that established that the Risoldi family has a
history of filing questionable insurance claims for the past 20 to 30 years. In fact, information
provided to the insurance companies by the Risoldis in connection with those prior claims often
contradicts the information that they provided to AIG in connection with the current claims. In
one case we discovered that in August of 2014, Claire Risoldi still had possession of pieces of
jewelry that she falsely reported stolen to the Lower Makefield Police Department in 1993. She
filed a clarm with Natronwrde Insurance Company (“Natronwrde”) in connectron Wrth that

alleged loss and was ultrmately pard for 1tems of ] ewelry that had neve1 actually been stolen

: The testnnony and evrdence that We have recerved has convrnced us that the R1sold1s and
the other 1nd1v1duals named above have engaged m avvrde—rangmg multl-mlllron dollar scheme .
“to defraud AIG The Rlsoldrs have used the proceeds of thls scheme as a'source of ongomg
fundmg for an excessively extravagant llfestyle We the members of the Thlrty-Frfth Statew1de "
Investrgatmg Grand Jury, do hereby make the followmg ﬁndmgs of fact and recommendat1on of

charges:

- " FINDINGS OF FACT

The Polrce Flreﬁ ghters and Frre Marshall

Steven Damels testrﬁed that he 1s the Bucklngharn Townshlp Pohce Chlef and also a
member of the Mrdway Frre Department Whrch 1s one of the Volunteer ﬁre compames that ,
responded to the October 22 2013 ﬁre Chref Damels was not at the scene of the ﬁre on Octobe1 |
22, 2013 On December 13 2013 Clau‘e Rrsoldl contacted the Buckrngham Townshrp Pohce
Department to report that she drscovered that Jewelry Was stolen or Went mrssmg from he1 home

durrng the fire on October 22 2013 Ch1ef Damels handled the 1nvest1gat10n hlmself Clane




Risoldi initially told him the value of the jewelry was seven million dollars. However, the
following day she told him the value was between eight and ten million dollars. In a later
telephone conyersation, she stated the value of the missing jewelry was $12 million,
Claire Risoldi also related the following to Chief Daniels during his investigation:
= Claire Risoldi removed fifty-five pieces of j ewelry from a safe deposit box at the Fox
Chase Bank branch in Lahaska, PA a few weeks prior to the fire. She did this because
she was getting married at Clairemont on October 16, 2013 and could not decide which
pieces of jewelry to wear for the wedding. She placed these pteces of jewelry into two
Risoldi“Law Ofﬁce bags B : i ' - R _’ R
. On the day of the ﬁre she placed the bags, whrch were ﬁlled wrth 1nd1v1dua1 Jewelry
-boxes contarnmg each of the ﬁﬁy-ﬁve pleces of j ewelry, on charrs in the front hallway of
._‘Clanemont 1ntend1ng to take them to the bank later that day ‘. o
» She was not home when the ﬁre started and When she returned ﬁremen were already

1nsrde her resrdence She requested entry 1nto the house to retrreve her Jewelry from the ‘

foyer but Was repeatedly denled entrance
u ,‘She specrﬁcally stated to Lreutenant J ohn R Landrs that her Jewelry was 1n31de the
‘house. ‘ B o | |
. She did not ﬁle a pohce reportuntrl many wee.kslafter the alleéed theft because she was _
- advrsed by AIG not to report the loss to the pohoe unt11 she verlﬁed that the Jewelry was

in fact mlssmg

"Lt Landls appeared to. testrfy on two occasions. At the trme of hlS ﬁrst appearanoe he held the rank of Sergeant
and was promoted to Lreutenant prlor to his second appearance We refer to hnn by hrs current rank in thrs
Presentment ‘ , e : ,




Chief Daniels noted that when he pointed out to Claire Risoldi that she was implicitly
accusing the firefighters that responded to the fire of taking her jewelry, she became “quite
animated” and expressed concern that the firefighters would not come to her house for another
fire. He also noted that, although there were multiple police officers at the ﬁre scene the day of
the fire as well as several days afterward, neither Claire Risoldi nor any of her family members

-mentioned the missing jewelry to law enforcement personnel. Finally, Chief Daniels pointed out
that the delay in reporting the theft of the jewelry compromised the ability of law enforcement to
conduct an investigation. |

Thrs grand Jury heard test1mony from overusmty po‘hce otﬁcers ﬁretlghters ﬁr‘e~p0hce. :
officers and ﬁrst responders that Were at the ﬁre scene In, sumrnary they testlﬁed that |

| e They did not see any Rlsoldr Law Ofﬁce bags on chaus in the front hallway of

Clalremont

o _They d1d not see any Jewelry in the house
o They never took anythmg from the house nor d1d they see anyone else take -A
anythmg from the house N |
. e Nerther Clalre Rlsoldr nor any other cry111an at the seene eyer sa1d anythrng about
valuable Jewelry bemg 1ns1de the house of about the neces51ty of gettlng 1ns1de the- _
2 house to retrreve 1t B : | O o R |
We found the ﬁreﬁghters to be cred1ble and that thelr testrmony was corroborated by |
physrcal evrdence in- the case that proved that the Jewelry could not have poss1bly been stolen in

the manner descrlbed by the RlSOldlS as dlscussed in greater deta11 below

Accordmg to the testrmony, the front hailway became the ‘main trafﬁc thoroughfare durmg the ﬁreﬁghtmg ‘

" operations. The firefighters testifiéd that they brought their eqmpment and hoses, or “lines”, through that hallway
and some of the firefighters indicated that they moved 1tems that were in the way. it i is hard 0. 1mag1ne that they
"would not notice two, whlte and green canvas bags perched on chalrs in the hallway LR

:‘6" L




This grand jury heard testimony from Lieutenant Landis of the Buckingham Township

Police Department. Lt. Landis has known the Risoldi family for over ten years and had become
their point of contact for the Buckingham Township Police Department. Lt. Landis stated that he
responded to the scene of the fire on October 22, 2013. He had contact with all the members of
the Risoldi family while he was at the scene and none of them mentioned that there was a large
quantity of expensive jewelry in the house or that any jewelry was mi’ssing. The first time he
was advised of the possibility that jewelry had been stolen during the fire was a few weeks after
the fire when he spoke to Clarre Rrsoldr She mentroned that two bags of Jewelry had been .
moved durmg the ﬁre and some thlngs were mrssmg She drd not make a formal pohce report at} | )

that time.

Lt Landls stated the next trme he heard anythm;g about m1ssm,c;r Jewelry wasrn the
' evenlng on November 27 | 2013 when Clarre RlSOldl ealled h1m at home and asked for .
1nformat10n about how to report the theft of $3 mrlllon'worth of Jewelry from her resrdence
durlng the ﬁre ThlS date stood out for Lt. Land1s because he had been out of work recovermg
from an 1nJu1y, it Was the nrght before Thanksgrvmg and he found 1t odd for Clalre R1soldr to be | _ ‘_
calling hnn at that tlme Lt Landrs was hlghly susp1c1ous of Clarre Rrsoldl s allegatron and told
her he drd not belreve her story and advrsed her not to make a false 1eport or commrt 1nsurance | N
fraud He recalled that Clarre Rlsoldr responded that her daughter Carla R1sold1 who Lt Landls
knows to be an attorney and a former prosecutor sa1d the same thrng to her : 3 o

Lt Landrs subsequently returned and provrded addrtronal testrmony to the Grand Jury,
dunng which he told us about a vorce—marl message he had recelved from Clalre Rrsoldr durlng

the ﬁrst half of September of 2014 It was obvrous to Lt Landls she was 1n a. state of emotronal

agltatlon because she was yelhng SO loudly it eaused sorne dlstortlon in the recordrng Lt




Landis related that Claire Risoldi was berating Chief Daniels and him for having spoken to AIG.
Lt. Landis did not really understand the purpose of the call, because he had never spoken to
anyone from AIG, although he was aware Chief Daniels had done so. He recalled Claire Risoldi
made reference to what she believed he should have told AIG about whether she reported the
missing jewelry to him in a timely manner. Lt, Landis also stated Claire Risoldi was aware of
the Grand Jury investigation. We find the timing of this voice-mail message from Claire Risoldi
to be significant, because it coincides with AIG giving the Risoldis notice they were denying the
claim for the alleged jewelry theft. | |

This grand Jury heard testrmony from Buckrngham Townshrp Frre Marshall J ames
Kettler regardmg the causes and orrgrns of the three ﬁres at Clarremont and we also reVlewed
reports that he prepared Frre Marshall Kettler testrﬁed that he 1nvest1gated each of the ﬁres at
Clair ernont and ofﬁcrally hsted the causes of the ﬁres as undetermlned Frre Marshaﬂ Kettler
explamed that the conclusron “undetermmed” rs drstrnct .and drfferent from a ﬁndrng of"
accrdental and it does not exclude other poss1b11rt1es as to how the ﬁres may have been 'started
Thus Fne Marshall Kettler couId amend hrs oprnron at a later trme 1f he were to recerve
_addrtlonal evrdence that suggested a specrﬁc cause It is clear to ‘us that he Was not concludrng | "
'that any of the ﬁres were accrdental | | | : | . |

Frre Marshall Kettler noted 31gmﬁcant srmrlarrtles m the three ﬁres The 2010 and 2013 '
ﬁres appeared to be the result of electrrcal wrrmg 1ssues In- all three ﬁres there were large
quantrtres of hrghly ﬂammable and explosrve cans of aerosol harrspray stockpded near the pomts .

of orrgrn In each case, Clarre Rrsoldr was the last person to exrt the house.ia-;_v'f;.'_ ‘; l S

Vrdeo from the Rrsoldrs home securrty system durrng the 2013 ﬁre shows Clarre Rrsoldr _

left the house a mrnute before smoke was v1s1b1e outsrde the house and may have actually been




in the house when the fire was already burning. This contradicts what she told Chief Daniels, as

well as statements she made to AIG representatives during their investigation of the claim.

Insurance Claims

This grand jury heard testimony from James O’Keefe, who is a general adjustor in the
Private Client Group at AIG that was assigned to the claim filed by the Risoldis in connection
with the October 22, 2013 fire. O’Keefe described his educational background to us and his
extensive experlence in the insurance 1ndust1y O Keefe explamed that AIG’s Prrvate Chent
Group prov1des vauous forms of msurance to hrgh net worth 1nd1v1duals and has 1nsured j
Clairemont smce before the 2009 ﬁre Carl RlSOldl is the named 1nsured on the pohcy, whrch -

‘ provrdes coverage f01 the resrdents of Clarremont mcludrng Clalre R1sold1, French and She1la_ '

Risoldi. At the t1me of the 2013 ﬁre Cla1remont was 1nsured for $7 2 m11hon for damage to thei
structure and the contents of the house vvere 1nsu1ed for apprommately $5 mllhon The pohcy
also prov1des “loss of use” coverage also known as “add1t1ona1 lmng expenses” that pays the
msureds 11v1ng expenses whlle the damaged ploperty 1s belng restored Th1s coverage has no
dollar limit, and is restrlcted only by the tlme 1t would take to restore the damaged property to -
habltable condmon The Rlsold1s pohcy also has a replacement cost clause that prov1des '.; j |
coverage for expenses in excess of the $7 2 mllhon pohcy 11m1t for Structural damage in the
event that it would cost more than that to restore the house to the orrglnal pre-loss cond1t10n In B
addition, there was a separate “collectron pohcy” for ' schedulcd”3 Jewelry that belonged 1o Carl ;
R1sold1 Clalre Rlsold1 Sherla RlSOldl and French On October 22 2013 the collectron pohcy

“covered scheduled ]ewelry purportedly valued at $10 942 805

“Scheduled” means that the itéms covered by the collectlon pohcy must be 1nd1v1dually hsted ona document
known as a “schedule”. " Items that are not listed on the schedule are not covered by the pohcy Items can be added
to and removed from the schedulc by the 1nsured T o




O’Keefe testified that the items of jewelry covered by the collection policy were changed
on several occasions by the Risoldis during the time period prior to October 22, 2013. On July 8,
2013, the scheduled items were increased from two items with a total purported value of
$105,855 to 16 items having a total purported value of $l,l95,505. On August 28, 2013, the
number of scheduled items was increased to 29 for a total purported value of $3,276,005 and
then again increased on September 5, 2013 to 42 items purportedly valued at $6,657,255.
Finally, the Risoldis increased the number of scheduled items to 55 for a total purported value of
| $10,942,805 on September 27,2013, less than a month before the ﬁre and alleged theft AIG has

denied the claim for the Jewelry in 1ts entn ety, crtmg fraud

To date AIG has pard out $7 2 mrlhon to reburld Clalremoht, and the Rlsoldrs are seekmg .
approxrmately $8 m1lhon more under the replacement cost prov1sron based on the theory that the |
house cannot be restored to its 0r1g1nal cond1t1on for less than a total of $lS mllhon At thrs :
point, AIG has 1ndrcated that it 1s demandlng strrct proof of restoratlon costs before 1t wrll pay _
out anythmg addrtronal for reburldmg AIG has also pard out $2 mllhon for the contents Of the -
house and the Rrsold1s are. seekmg an addrtronal $3 mrlhon AIG has told the R1sold1s that 1t w1ll
not pay out anythmg more for contents The Rlsoldrs assert1on that 1t Wlll cost over $2 mrllron -
for vendor Summerdale Mrlls to: produce replacement vvrndow treatments for Clarremont rs a |
‘ s1gn1ﬁcant pomt of drspute in the contents clalm Another aspect of the contents clalm is the cost-
of replacmg damaged orrgmal murals pamted dnectly on the ce1hngs of Clalremont bv a local
artist. The Risoldis have falsely led AIG to beheve 1t erl cost over $900 000 to replace the
murals. AIG has pard out over $600 000 for add1t1onal hvmg expenses, after the R1soldrs falsely
led them to belreve the bulk of that money would go toward the rental of two homes for them to

hve in whrle they awart the completlon of the repans to Clalremont e




The Jewelry Claims

O’Keefe explained that in the course of AIG’s investigation they were able to obtain
voluminous records from a 1993 claim the Risoldis filed with Nationwide for the theft of j ewelry'
and artwork purportedly valued at over $360,000. These records proved to be atreasure trove of
information revealing a long history of questionable claims that was startling to us in its depth
and breadth. |

Nationwide denred the 1993 clarm for fraud and concealment and the RlSOldl s ﬁled surt ‘

in Federal Court Whrch resulted ina two year battle culmmatmg w1th the R.lSOldlS acceptlng

$80 000 to settle the clann M1chael R Nelson the attorney that represented Nat1onW1de 1n thrs ,

| | lrtrgatlon and J ohn J. Haugh an mvestlgator currently workmg for Nat_' on nwrde testrﬁed about’
the detalls of- th1s ola1m The Natronwrde ﬁle 1neluded pohce 1eports ﬁom a remarkably snmlar | " | |
1ncrdent at the RlSOldlS Yardley, PA home 1n 1984 Thus We learned Clarre Rrsold1 has been
reportrng Jewelry stolen from her homes under susp1c1ous crrcurnstanoes srnce at least 1984 We
also learned that, durrng a statement taken 1n conneetron Wlth the Nat10nw1de elarrn Clalre .
Rrsoldr revealed that she had a prev1ous ﬁre ola1m . 1977~ Wh1ch sheksald was, the result of a ..
chandeher short crrcurtrng and settmg ﬁre to the drapes in her home N .

The polrce report from the l984 moldent 1ndrcates Clalre R1sold1 told pohce that on
‘ Novembe1 29, 1984 She returned to her home at 12 15 PM and drscoveled 1t had been broken
into, Vandahzed and personal property, 1nclud1ng Jewelry Worth $200 OOO was stolen Accordmg 3
to the report the supposed perpetr ator entered the house by smashmg a pane of glass in the rear |
door and reachrng into unlock a dead bolt lock The vandalrsm rncluded slashed upholstersz,

smashed mm ors and palnt poured on Wall to Wall carpetmg We note that unhke the Rlsoldr S




current claim with AIG, Claire Risoldi did not delay in reporting the stolen jewelry to the police. -
However, there is a signiﬁcant similarity between the two losses. ‘In 1984, Claire Risoldi
submitted numerous suspect jewelry appraisals that lacked photographs to the police as proof of
the existence and value of the missing jewelry. In the 2013 AIG claim she again submitted
suspect appraisals with no photographs.
* We also reviewed the police report from the 1993 incident that was the basis of the
Nationwide claim. The report indicates Carla Risoldi told poliee that, on December 16, 1993,
the Risoldi family returned to their home at 102 Tower Clrcle and drscovered 1t had been for crbly
entered, Vandahzed and that personal 1tems 1nclud1ng Valuable orrgmal artwork and Jewelry had
been stolen As 1n the 1984 1nc1dent entry was gamed by breakrng the wmdow 1n a door and
| unlocklng a deadbolt lnterestmgly, one of the broken panes of glass had an ADT secuuty B
system st1cker onit. The Vandahsm 1ncluded slashed upholstery, broken mnrors and hdurds and -
-pamt poured on furmture and carpetlng In addltlon the contents of the refngerator were strewn
about and it appeared that vanous bottles of quuor had been handled by the perpetrators The
police report notes the thefts appea:red to be selecttve as 10. Value The thleves took the expensrve
items and left what was of lesser Value o } | - | . ”

Agaln unhke the current. AIG claun Clalre l{rsoldr wasted no t1me 1nform1ng the pol1ce
expensrve Jewelry was nnssmg The pol1ce report mdlcates the Rlsoldrs were advrsed of the
1mportance of provrdmg a llst of the mrssmg 1tems of Jewelry w1th descrlptrons to the pohce as’
soon as possrble to a1d 1n the 1nvest1gat1on There is evrdence in the polrce paper work 1ndrcat1ng

| they comphed wnh thls request We srmply cannot understand how the RlSOldlS managed to
forget this 1mportant protocol for deahng w1th the loss of Valuable Jewelry n then current clann

Wthh they were obvrously able to follow on prror occas1ons .




We were fortunate to have Haugh’s assistance in evaluating the information in the 1993
police report. In addition to being an experienced Special Investigator for Nationwide, Haugh
has had decades of experience as a police officer and detective in the l’hiladelphia Police
Department that included tours in the North Central Detective Division, the Homlcide Division
and the District Attorney’s Insurance Fraud Unit. Haugh told us he investigated many residential
burglaries during his career. Haugh stated it was inconsistent with his experience that a burglar
that had the expertise to identify and take only valuable items of jewelry and artwork would also

take the time to vandahze a home and also handle Ob_] ects hke hquor bottles, on Wh1ch they could

leave ﬁnger p11nts of’ other trace ev1dence He clearly found the Rlsoldrs descrrptron of the 1993

burglary and theft 1ncred1ble Haugh explamed that the fact that the house had been Vandallzed

increased the amount or Value of the clalm beyond the cost of the stolen 1tems 1n effect allowrng :

the R1sold1s to 1nﬂate thelr 1ecovery

Haugh 1dent1ﬁed Natronw1de S clalm ﬁle and the documents contamed in 1t evrdencmg
the settlement of the cla1m for $80 000 He explamed the cash settlement of the cla1m meant
Nationwide became the owner of any stolen property, 1f it was ever 1ecovered The fact that the

clalm was settled for a compromrsed amount that was less than What the R1sold1s ongmally

sought does not change thrs Thus if the Rrsoldls were to recover any of the clalmed 1tems they :

would be obhgated to turn them over to Natronw1de because 1t was legally Nat1onw1de S
property.

Nelson told us about hlS lengthy experlence as an, attomey representmg msurance

companles and that he had been retarned by Natronw1de to represent them 1n conneetron wrth the »

1993 cla1m Nelson recounted hlS personal contact wrth Clalre R1sold1 dunng h1s representatron

of Natronwrde and explalned that Nat1onw1de denled the Rlsoldls clarm for fraud and




concealment. According to Nelson, one of the issues in the claim was Claire Risoldi’s 1990
federal conviction for Mail Fraud. He stated that his recollection was that the federal case
involved the submission of fraudulent medical bills to an insurance company for payment.

Following Nationwide’s denial of the claim, the Risoldis’ filed suit against Nationwide
demanding payment of the claim. This suit was eventually re-cast as a “bad faith” suit, alleging
Nationwide lacked a proper basis for denying the claim.

Nelson’s testimony and the Nationwide files revealed several important facts. The
Risoldis had a schedule of items of j ewehy 1nsured under the Nat1onw1de pohcy, in add1t1on to a
fine art colleotron Whlch purportedly 1ncluded an orrgmal srgned pa1nt1ng by Pablo P1casso The
ﬁles 1nclude cop1es of varrous Jewelry schedules W1th detalled descrlptrons of the Jewelry as well
as the J'ewelry appralsals submltted 1n support of the clarm The apprarsals d1d not 1nclude any
photographs of the Jewelry apprarsed The ﬁles also 1nclude Vartous statements from Clarre
R1sold1 taken by Natronwrde 1epresentat1ves These statements 1nd1cate that Carla Rlsoldl was
the ﬁrst pe1 son to enter the house and drscover the burglary J e\yelry .and pe1 sonal property
belonglng to all famrly members 1nclud1ng Carla R1sold1 Were reported to have been stolen

Durrng a recorded 1nterv1ew on December 16 1993 Clane Rlsoldr told a Natronwrde
tnvestrgator her entlre Jewelry collect1on had been taken ThlS oollectron 1ncluded 1tems that
were not on the schedule and therefore not msured She further stated she kept the Jewelry ina
lar ge Louis’ Vultton box and that the purported thlef or threves carrred the entrre box out of the
house. - | S

Another issue explored by Nelson and Natlonwrde s elalnl personnel yvas the Rlsoldls
source of income. Nelson and other I\latronw1de .representatlyes noted that the R1soldts led an

apparently extravagant hfestyle F or example at the trme of the clalm they had a Ferran sports




car in their garage and Claire Risoldi drove a Jaguar. She was questioned about sources of
income and she indicated she was not employed outside of the home and had never been
employed. She further indicated that their sources of income were disability payments being
received by her then husband, Catl P. Risoldi,* and some investment income. She estimated their
total yearly income was between $80,000 and $90,000. Prior to becoming .disabled, Carl P.
Risoldi was employed as foreman for a tile company and made $75,000 to $85,000 a year.

We learned of a third insurance claim for stolen jewelry that was filed by the Risoldis
with Fireman’s Fund lnsurance Company (“Fneman s Fund”) in connectron w1th a bu1 glary and |
theft they sa1d occuned on Aprll 22 2002 at Clarremont The pohce report for the mcrdent
indicates that on Apr1l 22 2002 Carl Rrsoldr called the pohce to report there had been an .‘
intruder in Clalrernont that had stolen personal property, 1nclud1ng Jewelry, sﬂverware and furs -

’ When pohce arrlved Carl and Shella Rrsoldr adv1sed them an mtruder or 1ntruders had entered
the house wh11e Shella RlSOldl was. showenng She heard no1ses and called Carl R1sold1 who
cameé home. They dlscovered 1tems had been stolen and called the pohce Onee pohce arr1yed
they conducted a more extensive check of the house and dlscovered Jewelry had been stolen
from the dresser drawers 1n the rnaster bedroom Photos deprctrng the scene show the open 3
dresser drawers and empty Jewelry boxes strewn about - l o .

The report also states ﬁve fur coats were reported stolen When asked whether she had
any lists, apprarsals or photographs of the mrssmg 1tems Shella R1s01d1 sa1d she d1d not th1nk so,

- but would check She stated she was not sure of the Value of the mlssmg 1tems but est1mated the

stolen Jewelry was worth $1 mrlhon As in the 1993 clalrn the pohce report notes the 1 -

# Carl P. Risoldi pass‘ed aw'ay on February 8, 2001 : .}.‘.'j B ,..';'1 .




perpetrator or perpetrators selectively took expensive items while leaving less expensive things
like costume jewelry behind.

Public Adjustor Christopher Green testified that Claire Risoldi hired him to submit a
claim to Fireman’s Fund in connection with this alleged theft. Green’s paperwork indicates he
submitted a claim for a total of $473,032. $258,157 of this total was for the stolen jewelry. He
stated that the claim took a long time to settle, because there were issues with proving the
jewelry theft. A Sworn Statement in Proof of Loss executed by Claire Risoldi and a
“Disbursement Statement” prepared by Green 1nd1cate the F 1reman s Fund pald Clalre R1sold1
$206,888 for the clarm Wh1ch was the maX1mum amount covered under her pohcy N

_ As in the 1984 and 1993 losses but unhke the 2013 clarrn, the Rrsoldrs d1d not postpone
‘ reportrng the stolen Jewelry to the pohce In order to prove the cla1med Jewelry exrsted and that
she owned it prror to the date of the loss Clane Rrsoldr subrmtted afﬁdavrts from varrous : -
1nd1v1duals who attested to the fact they had seen her Wearlng spec1ﬁc pieces of Jewelry She
used a Vanant of thrs practrce in the 2013 clarm When she submrtted to AIG numerous more’
generahzed statements from frrends and assoclates attestmg to the expensrve lookmg Jewelry she -
always wore Goldman prepared the statements submrtted In support of the 2013 cla1rn We are |
mystlﬁed by the fact that, grven then prror experrence Wrth Jewelry theft clarms the Rlsoldls | _
‘never saw the Value in havmg then valuable Jewelry photo graphed and properly appra1sed Our
common sense tells lus takrng photo graphs of valuable 1tems would be s1mpler than gettmg
afﬁdavrts or statements after the JeWelry has been stolen e L e

The R1sold1s entrre 1nsurance clarm hrstory helps to put the 20l3 .clarm 1nto sharp focus '
because 1t provrdes detalled 1nforrnatron about the scope of the acoumulated colleotrve |

knowledge they have about the 1nsurance clarms process and the msurance mdustry Because the




2013 claim is currently active, events have unfolded in real time as this Grand J ury has

conducted its investigation. During the ongoing claim process Claire Risoldi, Carl Risoldi, Carla
Risoldi, Sheila Risoldi, French, and Goldman have each given statements to AIG in support of
the claim pursuant to the terms of the insurance policy. The statements were of two types:
recorded interviews, which were simply interviews that were tape recorded and examinations
under oath (EUO), in which the petson giving the statement is placed under oath and a
stenographic record is made by a certified court reporterr O’Keefe either took these statements
himself or was present when they were bemg taken The statements were all taken at 4723 |
Buokmgham Plk6 Doylestown, PA whrch was 1dent1ﬁed as the Rlsoldr Law Ofﬁces at the trme .‘

of the statements

The statements whlch are part of the AIG clarm ﬁles have been recerved as ev1dence by ‘

thls Grand R ury They reveal the R1501d1s story about the sahent facts of the cla1m has changed
s1gn1ﬁcantly over t1me and are not consrstent wrth the testrmony of the other Wltnesses and the
physical ev1dence In vshort they are replete w1th mrsr epresentat1ons mtended to advance a’
| fraudulent cla1m Through then collectrve and mdlvrdual statements to AIG the Rrsoldrs
‘French and Goldman set forth the follong story about how the Jewelry Was stolen on October '
22,2013, o | | N |

On October 16, 2013 at Clarre R1sold1 s 1equest Carl Rrsoldr retrreved all of the famrly S
jewelry that was stored in safe depos1t boxes at Fox Chase Bank 1n Lahaska PA Clane Rrsold1 |
wanted the Jewelry brought home because she was gettmg marrled to Frenoh at a surprrse |
Weddlng that evenlng, to be held at Clalremont durmg a pol1t1cal fund-ralsrng event She

needed to have all of her Jewelry in order to select the approprrate preces to go wrth the outﬁt

5 The fundraiser was cancelled but the weddmg proceeded as planned Wrtnesses that we heard from who had
attended the event d1d not seem to be aware that the fundralser had been cancelled R




that she would ultimately pick out to wear, It is not entirely clear why Carl Risoldi brought
home jewelry belonging to other members of the family, including a collection of expensive
men’s watches. Claire Risoldi attributed it to Carl Risoldi’s sense of humor, implying it was
some kind of joke. The jewelry was brought home in two canvas Risoldi Law Ofﬁce bags that
were white with green trim. The jewelry was secured'in Claire Risoldi’s bedroom, which was
kept locked and was off limits to the guests at the event.

According to the accounts given to AIG by the Risoldis’, they had an old safe in the
basement of Clairemont that they had prevrously used to store the Jewelry, on whlch the .
combrnatron lock was t00 drffrcult for Clalre Rrsoldl to open She had t1red of relymg on Carl -

Risoldi to get her Jewelry out of the safe so they started to store the Jeweh A

.n;the safe depos1t
boxes at Fox Chase Bank Thus, 1nstead of hav1ng to ask Carl R1s01d1 to open Athe safe m then |
basement Clarre Rlsoldr would send h1m to retrleve the Jewelry from the bank whrch she | L o
| somehow found to be more-: convement Cla1re Rrsoldr stated they had the old safe since they
lived at 102 Tower Clrcle in Yardley and always kept thelr Jewelry 1n 1t unt11 they sw1tched to -
using the safe depos1t boxes S B - |

Clane Rlsoldr sa1d she mtended to] return the Jewelry to the safe deposrt boxes after the
weddmg and 1t was packed up in the two R1s01d1 Law Ofﬁce bags for thrs purpose Specrﬁcally, |
the artrcles of ] ewelry were packed in therr mdrvrdual boxes Whrch Were then packed in the bags. .
On the mormng of October 22 2013 the bags were on chalrs 1n the front hallway of Clalremont '
wartlng to be returned to the bank Everyone departed the house Wlth Clane Rrsoldr being 1 the
last to leave. Clalre RlSOldl returned to ﬁnd the attrc area of Clanemont 1n ﬂames and '.

ﬁreﬁghters engaged in batthng the blaze She passed out upon seemg thrs and was rev1ved by




paramedics. She declined to go to the hospital, ignoting the advice of the paramedics and her
family. Apparently, she and her family were comfortable with her remaining at the scene.

The Risoldis all insist they either advised the firefighters and law enforcement personnel
at the scene there was valuable jewelry in the house, or they at least cleatly expressed a desire to
get into the house to retrieve items of importance to them. They specifically state Lt. Landis was
informed of the presence of the jewelry in the house and they asked him to retrieve it or to let
them retrieve it. They state their pleas were ignored and they were not allowed into the house
untll the fire was extrngu1shed Once 1ns1de the house they discovered the bags of Jewelry were
no longer on the charrs in the ﬁont hallway French and Goldman corroborate th1s versron of |

events 1n therr statements

The accounts drffer as to how and when the bags Were ﬁnally 1ecovered Howeve1 they a

are cons1stent to the extent that the bags Were found 1n the house w1th1n a fe‘ : .' -
and most of the Jewelry was gone but the boxes were left behmd and had been put back 1n the -
bags. It was noted that because of the number of boxes they were packed Very trghtly in the
bags. The Rrsoldrs all asserted that a ﬁreﬁghter or ﬁreﬁghters had taken the Jewelry whrle they
‘were extmgulshrng the ﬁre The R1301d1s and Goldman stated that on October 23 2013 AIG
adjuster Anthony Amoroso was at Clalremont and advrsed them not to report the mrssrng jewelry’
to law enforcement untll they were sure' it was gone LT | |

Durrng her EUO Carla Rrsoldr Was spe01ﬁcally asked whether the Rrsoldr famrly had any‘
prior claims for burglarles in whrch Jewelry was stolen After asklng for clanﬁcatlon of the
question and apparently thmklng about her answer she answered they d1d not have any prlor

claims of that type. _




During her EUO, Claire Risoldi described her first husband as a millionaire that made his

fortune in the marble business. She indicated in her statements and the documents she submitted

to AIG that much of the jewelry that was stolen had been given to her by her first husband and

had been acquired from 20 to 40 or more years before the fire.

We believe the contradictions and misrepresentations in the Risoldis account are obvious

at this point, but we will catalogue them briefly for the sake of clarity:

" equrprnent through that hallway

not have been stolen

The facts of the three prior claims for the theft of jewelry demonstrate that the

statement about the hrstory of the safe in the basement of Clan emont is untrue In

- none of those clarms was the Jewelry stored 1n a safe Indeed 1f 1t had been 1t Would :

v Not one of the dozens of ﬁreﬁghters that entered the house saw the bags on the charrs ,

in: the front hallway If the bags Were there itis not hkely they Would have mrssed

them as the ﬁreﬁghters needed every brt of avarlable space to get thelr hoses and

: Not one ﬁreﬁghter pohce ofﬁcer or ﬁrst responder present at the scene heard any of .

' ;ufthe RlSOldlS say anythrng about Jewehy or needmg to get mto the house to retrreve it,

Interestrngly, Fi ire Marshall Kettler testrﬁed that he drd encounter French 1n the house :

before the ﬁre was declared under control and had to tell h1m to leave Therr clalms '
' that no one could get mto the house were not qurte accurate
. .Amoroso and 0 Keefe both testlﬁed they d1d not tell the Rrsoldrs to delay reportrng

‘ the missing Jewelry to law enforcement In fact they both stated 1t Would be contrary ’

to insurance 1ndustry practrce to recommend th1s In any event the Rrsoldrs conduct ,

o '1n the three pr101 Jewehy clarms shows they knew the 1mportance of makmg a prompt :

20




repott. In addition, even if they were told to delay reporting until they were sure
about the loss, it does not explain why they delayed until long after they claim they
knew the jewelry was actually gone. |
- Carla Risoldi’s statement that they had no prior claims for burglaries in which jewelry
was stolen is patently false and it is hard to believe she did not at least remember her
discovery of their savagely ransacked and vandalized home in 1993.
- Claire Risoldi’s description of her first husband’s financial success is contradicted by
her statements in the 1993 case. It is also contradlcted by the Judge s comments
: _. -durmg the sentencmg hearrng in her 2000 federal marl fraud case Wthh 1nd1cate that "
Clane RlSOldl had suggested her crrmmal conduct was the result of economlc need
- Clarre R1sold1 S representatrons that much of the stolen Jewelry had been g1ven to her :
: by her f1rst husband and Was over 20 to 40 years old is) contradlcted by her |
- representatrons in the 1993 clalm that every p1ece of Jewehy she owned had been
;“ ‘stolen in that 1n01dent' o | . |
Clalre Risoldi produced what is perhaps the rnost compelhng evrdence that the Jewelry
theft could not have occurred as descnbed by the Rlsoldrs O Keefe testlﬁed that on March 27
2014, Cla1re Rrsoldr allowed hnn to 1nspect two Rlsoldr Law Ofﬁce bags contammg over 60
empty Jewelry boxes the ﬁreﬁghters supposedly left behrnd after takmg the preces cf Jewelry
they contalned O’ Keefe took detalled photo graphs of the bags and the empty Jewelry boxes
which we were able to v1ew Notably, although the bags were covered w1th black marks
appearmg to be some kmd of. dut or soot the Jewelry boxes were all spotlessly‘ clean, showmg '
not a trace of v1srble ev1dence that they had been exposed to smoke soot and ash or the -

thousands of gallons of water and ﬁre ﬁghtmg foam that had been used to extmgursh the ﬁre




Many of these spotlessly clean jewelry boxes were white or beige on the outside and lined with
what appeared to be white satin.

When the firefighters testified, several of them brought in the gloves they wear to protect
their hands while engaged in firefighting operations. A‘s would be expected, these are heavy,
bulky gloves that restrict hand movement to a certain degree. The firefighters explained the
gloves get wet and covered with dirt, soot, and ash during firefighting activities. This dirt, soot,
and ash is generally transferred to anything the gloves might come in contact with including the
ﬁreﬁghters hands should they remove the gloves for some reason. Notably, the gloves we were
shown were dry and the ﬁreﬁghters explamed they wash the gloves after each use to remove the_ .

‘accumulated dnt Whlch may contam carcrno gemc materral Even though these gloves had been

cleaned they strll had a re81due of drrt

One of the ﬁreﬁghters per formed a.demonstratron for us durrng whrch he attempted to
open a sample Jewelry box wrth h1s gloves on The box Was covered wrth a be1ge rmcro suede B '
type mater1a1 and l1ned wrth a whrte satrn materral and was srmllar in: srze ‘and appear ance to
many of the boxes Clarre Rrsoldr produced for O Keefe Even wrth the “clean” gloves the
ﬁreﬁghter left dark soot marks on the box when he attempted to open 1t Clearly 1f he had tned
to do thrs during actrve ﬁreﬁghtmg operatrons when the gloves would have been wet and had
even more soot and ash on thern the box would have gotten even d1rt1er .",'Wle- conclude that it
would be physrcally 1mpossrble for the ﬁreﬁghters to have removed Jewelry from the boxes
whrle they were engaged in. ﬁreﬁghtmg actrvrtres wrthout leavrng any v1s1b1e trace d1rt soot or
ash on any of the boxes : '. | - i . |

Thrs grand Jury heard testrmony from Donald A Palmrerr, a Jewehy apprarser and

forensrc expert contracted by AIG to assrst 1n the Rrsoldrs Jewelry clalm Palmren testlﬁed that




on August 14, 2014, he examined Claire Risoldi’s jewelry, which was being maintained at Fox
Chase Bank and stored in safe deposit boxes numbers 6029, 6032, 6034 and 6035. These boxes
contained what was represented to him by Claire Risoldi’s attorney, to be jewelry that was in
Clairemont on October 22, 2013, but was not stolen. Palmieri examined and photographed the
contents of those boxes. After his examination of the safe deposit boxes, he received from AIG a
copy of the 1993 Nationwide claim documents. Afterﬁcomparing the information he obtained
during the examination of the safe deposit boxes and the Nationwide loss claim, based on his

expeuence and expertrse he is certarn two of the 11ngs Clalre Rrsoldr clarmed as havmg been

stolen in l993 were 1n the safe deposrt boxes on August l4 2014 Based o’ the testrmony of
Haugh and Nelson we ﬁnd Clarre Rrsoldl S contlnued possess1on of these rrngs after bemg pa1d '

fora olarm for the1r theft to be an ongomg cr1m1nal offense RN

Palmlerr appralsed the Value of the 1tems he 1nspected on Augu l4 2014 and was of the

op1n10n that although they were not cheap, they were of far less yalue than the 1tems the Rlsoldrs |
had reported were stolen on October 22 2013 Thus 1f the Rrsoldrs are to be beheved a .
 selective thref or selectrve thleves, wrth the expertrse to drstrngursh expensrve Jewelry from Very . |
expensrve Jewelry, once agaln Vrctlmrzed them Amazrngly, the thlef or threves managed to
evaluate the quahty of thrs Jewehy whlle 1n -a burmng burldrng, successfully puttlng out a ﬁre
Palmreu also explarned there are deta1led standards govermng Jewelry apprarsals that are
accepted in the 1ndustry He revrewed the apprarsals submrtted by the Rrsoldrs 1n support of thelr

'clalrn and found thern to be deﬁcrent 1n several 1espects Palnnerr sard the standards requlre that

apprarsals 1nclude photo graphs of the apprarsed 1tern He also told us that fio specral credentrals
are 1equ1red to purchase blank apprarsal forrns whrch are readrly avallable to anyone that mrght

be 1nohned to fabrrcate therr own documentatlon




- As part of his work on this claim, Palmieri went to Lauria’s Jewelers and met with the
owner, Evangelo Pastris, on February 20, 2014. The majority of the appraisals submitted in
support of the claim were purportedly from Lauria’s Jewelers and Claire Risoldi stated most of
the stolen jewelry had been purchased from there. Pastris took the business over when Miehael
Lauria passed away. Palmieri noted Lauria’s did not have the correct equipment to properly’
appraise jewelry. Pastris told Palmieri that Lauria would go to Claire Risoldi’s home to appraise
her jewelry. Palmieri explained this was not good practice as it is not likely Lauria could bring
the approprrate equ1pment to perform accur: ate appralsals

Fmally, whlle Palmren was at Laurra s Pastrrs‘shovved hrm an 18—ka1at vvhrte gold

diamond . dome rmg, whrch belonged to Clalre R1sold1 and Was at Laurla s J ewelers bemg

repaited. Palrmerl was able to 1dent1fy the 11ng as an 1tem Clane Rlsoldr hsted 1n her 1nsurance

claim wrth AIG as havmg been stolen durmg the ﬁre at her re51dence on October 22 2013

Wmdow Treatments Summerdale Mﬂls and chhard Holston

As noted above replacement of the Vwmdow treatments allegedly damaged 1n the fire has |
been a maJ or pomt of contentron in the 201 3 elalm ‘In fact 1t was an 1ssue in. the 2009 and 2010 .
fire claims as Well The Rlsoldls ndw elalm 1t erl oost over $2 mrlhon to replace the wmdow
treatments supposedly damaged beyond repan m the 2013 ﬁre We learned Clane R1sold1
' drreeted the dlsposal of the Wmdow treatments after the ﬁre Whlch deprlved AIG of the
opportumty to verrfy the damage by mspectmg them She d1d thrs even though she had been told' '
by O’ Keefe to preserve the wmdow treatments We note that records and testnnony about the :

exact sequence of events surroundrng the d1sposa1 of the Wmdow treatments by the fabrrc vendor




Summerdale Mills are in conﬂict, but they are consistent with respect to the fact that Claire
Risoldi gave the order knowing she had been asked to keep them until AIG could inspect them.
The Grand Jury heard testimony from Richard Holston, who told us he is the current
“owner of Philadelphia Draperies LLC d/b/a Summerdale Mills located at 8101 Frankford
Avenue, Philadelphia, PA. Holston stated he has owned the business since January 20.14 and
that his brother-in-law, Abraham Reichbach, previously owned Summerdale Mills, which has
been in business for over thirty-eight years. Summerdale fabricates draperies and upholstery.
Prior to assuming ownershrp in 2014, Holston sa1d he supervrsed the fabucatron shop that was
also responsrble for the dehverres and plckups We note that Clarre Rrsoldl gave testlmony on N |
December 28 2011 1n connectron wrth the 2010 clalm, durmg whlch she used a s1m1lar sto1y to - | ‘l .
explam a lack of 1ecords to support he1 $l 2 mllhon cla1m for wmdow treatments On that
.occas1on she stated that Relchbach had sold Summerdale to hlS srster and departed for Russra,
takmg all the computer equlpment w1th h1m Corporate records obtamed from the Pennsylvama |
Department of State are 1nconsrstent wrth erther of the scenanos put f01th to explarn the lack of
records and we conclude they are not true | ‘- R o ' - |
In sworn testrmony before thrs Grand Jury on September 16 2014 Holston stated that
when he was in charge of the fabrrcatron shop, he only produced draper1es for the two ch11d1 ens
rooms at Clalremont at a cost of app1 ox1mately $50 OOO He explamed he never actually knew
the 1dent1ty of the customer he was domg work for because the 1nv01ces he was glven by
Summerdale did not mclude that mformatlon to prevent p1racy of chents a
Holston was ordered to produce records of aIl busmess conducted between Cla1re R1301d1 ‘
Tom French Shella RlSOldl Carl Rrsoldr Carla RlSOldl and Summerdale Mllls 1nclud1ng

canceled checks invoices and est1mates for replacement of fabrlcs due to ﬁres at 5781 Stoney




Hill Road, New Hope, PA. Holston responded to the above subpoena by supplying diagrams of
fabrication documents prepared by an unknown individual. Holston failed to provide any |
canceled checks, invoices, or estimates, and stated that he had none of these. Holston stated that
the hard drive on his computer failed in April, 2014, preventing a full response. Holston stated
he sent the hard drive to a person in Florida, but was unable to provide any contact information

to the Grand Jury. Holston indicated he had no access to bank accounts as his brother-in-law,
Reichbach, controlled the accounts and did not permit Holston to have access even though
Reichbach had supposedly turned the busrness over to hrm Addrtronally, Holston testrﬁed h1s
entire busmess had gone paperless therefore precludmg h1s producmg paper 1nv01ces due to |

the hard drrve issues and computer farlure Although Holston admrtted speakmg to Rerchbach a

mere fhree days before appearmg to test1fy, Holston clarmed not to have;dlscussed the drapes
sold by Summerdale to R1sold1 Holston also cla1med Summerdale Was handwrrtlng sales orders B
and everythrng now.’ ' Holston stated that srnce he took over the busmess he has 10. knowledge
of any other vendors his brother-m-law used for hrs Jobs Accordrng to Holston Summerdale
kept no hard copres 'of sales orders for themselves as anv hard cop1es.were élven to. the -
customers | On September 23, | 2014 Holston produced addrtronal documentatron' Wthh.
included 1tems he prevrously testrﬁed he could not ﬁnd What he produced Was strll an-

mcomplete record of Surnmerdale s transactlons Wrth the Rrsoldrs

| On October 9 2014 a search Warrant Was executed at Summer dale Mrlls 8101 Frankford
Avenue Phrladelphra PA Spe01a1 Agents from the OAG and FBI observed busrness bemg o
conducted via an actrve computer system d1rectly contradrctmg Mr Holston s sworn testrmony

Numerous computers were drscovered at Summerdale and serzed pursuant to sard warrant




Further, numerous business records were recovered pertaining to work performed by
Summerdale for the Risoldis since the first fire in 2009.

At various times during the pendency of the claims for the 20l0 and 2013 fires, Claire
Risoldi told O’Keefe she had none of the invoices for her purchases from Summerdale Mills
because the paperwork had been destroyed in the fires. Following the 2010 fire she sought and
was paid $1.2 million for drapes. On October 14, 2014, Goldman delivered a binder to the OAG
containing over 100 pages of documents and invoices for the drapes. The same binder was
delivered to AIG in support of the Risoldi’s claim. The mere existence of the documents in this
binder cont1 adrcts Cla1re R1sold1’s representatrons t.o AIG concernmg her mablllty to produce |
paperwork 1elated to the wmdow treatments ' Inspectron of the documents 1evealed that many of |
.them appea1 ed to be fabncated of forged The most glanng example of thrs is: the mrsspellmg of -
the name of the busrness that appears as. “Summerdal” on many of the 1nvorces |

Ttis clear to us Holston prov1ded false testrmony to thlS Grand Jury and has.eonsplred

with the RlSOldl crrmmal enterprrse to assrst 1t m comrmttmg msurance fraud

The Murals -

Russell Buckmgham is an artrst‘ yvho Was cornmrssroned by Clarre Rlsoldr to palnt murals
of the Risoldi famlly in Romanesque style ' The farmly can be seen on the cerhng of Clarremont
resplendent in ﬂowrng robes gazmg down from the heavens Bucklngham also perforrned Work
in Clarre Rrsold1 S d1n1ng room Buckmgham testrﬁed h1s compensatmn was $35 ()00 f01 the | |
ceiling and $15 OOO for the d1n1ng room. Buckmgham was contacted 1n February 2014 by Clalre

Risoldi to view Clarremont after the 2013 ﬁre Buckmgham Was subsequently commrssroned to




paint portraits of the Risoldi grandchildren for the price of $15,000. Buckingham received a
$5,000 check as down payment.

Risoldi had a telephone conversation with Buckingham regarding painting new murals at
Clairemont when it was rebuilt and restored. Buckingham gave a quote of $40,000 but Claire
Risoldi told him to “make it for a lot more money” and suggested the figure of $950;000 and
Buckingham verbally agreed. Buckingham is unclear of the date of this conyersation.
Eventually, a written estimate in the amount of $950,000 was submitted to AIG. In August 2014,
Clalre Risoldi agam requested Buckmgham to prepare false estrmates for the Work that
Buckmgham performed 1n 2011 in the amount of $7OO 000 ThlS estlmate was also submrtted to

AIG.

In November 20 14 Carl RlSOldl called Buckmgham and. requested,that he meet them at

then resrdence located at 4940 Damelle Drive Bucklngham comphed and met w1th Clalre
Rlsoldr Carl R.ISOldl and Carla Rlsoldr Agaln the R1$oldrs 1equested that Buckmgham prepare
fraudulent recelpts for the work he’ had done at Clarremont The RlSOldlS requested that the false ..
receipts be backdated and gave Bucklngham d1fferent pens and dlfferent papers to use. | |
Buckmgham p1 epared ﬁve ot srx fake rece1pts for a total of $620 OOO Buckmgham stated he drd. |
this bécause he beheved the Rlscl(hs to be h1s “frrends” Also Clalre Rrsoldr stated to “
Bucklngham “the insurance company Was klllmg her by not paymg her” and that the. Attorney .

Gene1 al was 1nvest1gat1ng this clarm Buckmgham test1ﬁed that he recelved no money from the

RlSOldlS for domg thrs and realrzed he drd somethmg Wrong . - R




Additional Living Expenses .

After the October of 2013 fire, the Risoldis insisted they were entitled to rent two
separate houses pursuant to the additional living expenses (“ALE”) coverage provided by their
policy. The Risoldis tendered two signed and executed leases to AIG. AIG issued a check for
three years of rental payments on two houses to the Risoldis. Speciﬁcally, Claire Risoldi
presented O’Keefe with a lease for the property at 49.40 Danielle Drive in Doylestown, PA on
April 25,2014. Claire Risoldi and Tom French had been living at this property since November
15, 2013. The stated term of the lease was Novernbe1 15 2013 untrl November 15 2016 w1th a

monthly rate of $13 000

Kevm Stetger a Bucks County realtor test1ﬁed that after the October'of 2013 ﬁre at :
Clalremont he attempted to ﬁnd rental propertres for the Rrsold1s He found a house for Carl 3
RlSOldl and h1s famrly located at 3719 lndlan Sprrngs Road 1n Buckmgharn Townshrp Sterger A .-

, prepared the lease whrch was actually only for one year dated from October 27 2013 untrl

November 30 2014 The rent was $l3 000 per month - :»';f;i:' LA

' Sterger was unable to ﬁnd a house for Clalre Rlsold1 and Tom French rmmedrately after
the Octobe1 of 2013 ﬁre However Clane Rrsoldr later mformed hlm she had moved 1nto a -
house located at 4940 Damelle Drrve in Bueklngham Townshlp She also asked Sterger to . |
prepare a lease for that property Sterger prepared the lease on: November lS 2013 and then
per sonally gave the lease to Clarre Rrsoldr He was not present When the lease was s1gned by the
partres on April 13, 2014 ‘The lease hsts the landlord for 4940 Damelle Drrve as Karl Moms
and the tenants as Clalre R1sold1 and Carl Rrsoldr The term of the lease was November 15 2013
unt11 Novembe1 15 2016 w1th a monthly rate of $l3 OOO f01 a total of $468 000 for the full 36

‘month lease term The house at 4940 Danlelle Drrve had been prevrously owned by T1na o




Mazaheri. Claire Risoldi began renting the home When Mazaheri was still the owner. In March
of 2014, Mazaheri sold the house to Motris.

Mazaheri testified that she is an attorney with a private practice focusing on family law
and that she also has an appointed position as a Solicitor for Doylestown. She stated that she is
close friends with Carla Risoldi, having‘ known her for fifteen years. Mazaheri has known Carl
Risoldi for the same amount of time and she explained that she first met the Risoldis when her
children attended a pre-school that Carl Risoldi operated. She has known Morris as a friend of
Carl Risoldi for about ten years and she knows Claire Risoldi through her friendship With Carla
_— - e - T LRI SN S v

Mazaher1 stated that she and her husband J ames Oplmger were the owners of 4940

Danielle Drrve at the trme of the ﬁre at Clauemont in October of 2013 havmg purchased itin |
1999 They moved out of 4940 Danrelle Drrve” : 26 12 becaus :'. they;zhad purchased a neW
" home. Unable to sell 4940 Damelle Drrve they rented 1t to a famﬂy that needed tempor ary
housing untll the mrddle of Novembel 2013 after whrch the house was vacant Clarre Rrsoldr i
subsequently asked Mazaherr if she would rent her the home to hve 1n wrth French whlle
Clalremont was berng restored and they agreed that the rent WOlﬂd be $4 000 a month Mazahen
rented the home to Clalre Rrsoldl wrthout a lease -_If. B ‘ . ( ;;‘ S | |
| - At some pornt after oocupyrng 4940 Damelle Drrve Clalre Rlsoldr advrsed Mazaheu that
Motris Would buy the house Accordlng to Mazaher1 Clarre R1s01d1 made all the arrangements
for the transactron that culmmated Wrth Cla1re R1s01d1 prov1drng the money to purchase the home
for Morrrs Clalre R1sold1 pa1d Mazaherl for the house W1th two checks in the amounts of

$105, 000 and $300 000 and st111 owes Mazaher1 $100 000 Mazaher1 sald that Clane and Carl

Risoldi were present for the closrng on the property Mazaher1 further testrﬁed that she is aware
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that Claire Risoldi now owns at least two other homes on Danielle Drive and has expressed an
intention to buy a fourth home. She is also aware that Carl and Sheila Risoldi currently live in
one of Claire Risoldi’s houses on Danielle Drive and was actually given a tour of the house by
Claire Risoldi. |

Mazaheri further testified that Claire Risoldi communicated with her a number of times
during the last several weeks. Many of these contacts were blatant attempts to influence
Mazaheri’s testimony before this Grand Jury and are d1scussed in greater detail below. One
incident is partrcularly relevant to the fraud regardrng the ALE clarm Mazaherr told us that
Claire Risoldi came to her home in. the evemng on Monday, November 24 2014 and apolo grzed
for gettlng Mazahen pulled 1nto thls” and then asked her to say that she had rented 4940
Damelle Dnve to her for $12 000 a month Mazaheu responded that she had rented the house
 for $4, 000 a month and that as.an ofﬁcer of the ccurt she would tell the truth Clarre Rrsoldr

1esponded that the 1nvestrgat10n of he1 conduct was pohtrcally motlvated When Mazaheu L

repeated her statement that as an. ofﬁcer of the court she Would tell the truth Clau‘e Rlsoldl ﬂewv :
into a rage and started cursmg at her dlsregardmg the fact that Mazaherl s young chrldren were

theres Of course not only had Clarre Rrsoldr pa1d far less than $12 000 a month to rent 4940

Damelle Dr1ve, by November 24 2014 she was not payrng any‘ ' ent at all to Mazaherr because
she had purchased the house ina sham transactlon 5 REAN ‘ o o
Specral Agent Gomez testrﬁed based on hlS’ conversatrons wrth O Keefe reéardlng the '
ALE portron of the pohcy Claue Rrsoldr never commumcated to AIG 1n any Way that she had
actually pu1 chased the 4940 Danrelle Dr1ve property or that she had purchased 1t for MOl‘l‘lS and
was now rentmg it from hrm Under the pohcy, Clane R1501d1 would be ent1tled to purchase the

property Wrth rnoney pard out by AIG rather than lease 1t However Clalre R1sold1 owes .




complete transparency to AIG. After informing AIG that she was renting the property, Claire
Risoldi never informed them that she actually purchased it, or purchased it for another person.
Carl Risoldi is under the same obligation of transparency. He submitted a lease to AIG

for the Indian Springs Road address only. However, Carl Risoldi no longet resides there and is
now living at 4871 Danielle Drive. He never informed AIG in any way of this move. The only
action Carl Risoldi took regarding this move was to inform AIG that he did not spend a lot of
time at the 3719 Indian Springs Road property, and that AIG should address correspondence to
him at his mother ] 1esrdence at 4940 Dantelle Dr1ve He clearly wants to conceal h1s true

address from AIG

Bank Records

Cassandra Glllles testlﬁed regardmg her 1ev1ew of records of bank accounts owned by.,
the RlSOldlS datrng back to the ﬁrst ﬁre 1n 2009 She determlned that deposrcs to the accounts _
came almost exclusrvely from checks the Rrsoldls recerved from AIG for then clalms Grlhes :
also reviewed records of expendrtures from the same accounts 1nclud1ng checks wntten and w1re'

' transfers Thrs revealed srgmﬁcant expendrtures fo1 1tems other than restoratron of Clalremont
F or example they spent approx1mately $6OO OOO that Was earmarked for the rental of two homes ‘
to occupy whrle Clanemont is be1ng restored to purchase at least two hornes by utrhzmg Monrs
as an apparent straw purchaser as was dlscussed 1n greater detarl 1n the prevrous sectron of th1s
Presentment Slgmﬁcant amounts have been expended by the Rlsoldrs on renovatmg.one of
those homes even though on paper 1t does not belong fo them Agent Gomez testrﬁed about
records, which showed that the Rlsoldls have spent approx1mate1y $1 rmlhon on the purchase of

exotic and ant1que cars, 1nclud1ng a 1928 Rolls Royce that cost $129 000 srnce October of 2013 |




This diversion of money received from AIG is especially egregious given the fact that the
Risoldis continue to tell AIG that they have insufficient funds to restore Clairemont. -It is
outrageous in the face of Claire Risoldi’s complaints to the Insurance Commissioner that she is
cutrently homeless as a result of the fire and has been forced to live in substandard rental

housing.

November 7, 2014 Search Warrants

The Grand Jury heard evidence from Agent Gomez that search warrants were executed
: srmultaneously at four separate locatrons in Bucks County, PA ‘on Noyember 7 2014 Safe
deposrt boxes owned by Clarre Rrsold1 and Carl Rrsoldr were searched at F ox Chase Bank 5871 ‘ |
Lower York Road Lahaska PA Investrgators Were aware that Palmrerr had examrned Jewelry
owned by Clane Rrsoldr on August 14 2014 at that locatron The ]ewelry was stored in four
safe deposrt boxes at that trme Through her attorney, Clarre Rrsoldr represented to Palmrerr that
this was her Jewelry that Was at Clarremont but had not been stolen dur 1ng the October 22 2013 ‘.
fire. Durrng hrs August 2014 examrnatron of the Rrsoldr Jewelry, Pahmerl noted that two unrque
rings purportedly stolen durmg a 1993 burglary at Clarre Rrsoldr s resrdence Were among the
'Jewelrythathe examrned | . .' | ‘. .. B

Agent Gomez testrﬁed that Fox Chase Bank records drsclose that the Rrsoldr S.
marntarned six’ safe deposrt boxes at Fox Chase Bank whlch were opened in August 2013 two |
months before the fire.. An analysrs of Fox Chase Bank records demonstrates that four of the six -
safe deposrt boxes marntarned by Clarre Rrsoldr were closed on October 21 2014 leavrng only
two. remarnrng boxes Agent Gomez further stated that durrng the Week of October 20 2014

Evangelo Pastrrs the current owner of Laurra S J ewelers was scheduled to appear before the .




Grand Jury. The closure of the safe deposit boxes coincided with the scheduled appearance of
Mr. Pastris. Agent Gomez determined that one of the two remaining safe deposit boxes contained
jewelry and the other was empty. Since the jewelry Palmieri examined filled four boxes, it
appears that a substantial amount of jewelry was removed from Fox Chase Bank after Palmieri’s
examination was conducted.

Agent Gomez stated that he reviewed a segment of the videotape of Palmieri’s
examination of the jewelry, in which Claire Risoldi stated that a particular bracelet being viewed
by Palmieri was recoveled under a bed aftet the Octobe1 22 2013 ﬁre Agent Gomez testified he
has seen a photograph of the bracelet and 1t cleally drd not matoh the b1 acelet Clatre Rlsold1 |
referred to in the Vldeo The bracelet Cla1re R1sold1 refen ed to 1n the v1deo was far b1gger and
had more gems on it than the b1acelet found under the bed Agent Gomez made a compauson of o

_the Jewelry that had been exammed catalogued and photog1 aphed by Palm1er1 Based on thrs

comparlson Agent Gomez concluded that as suspected a substant1aquuant1ty was rnlssmg wheni
heconductedh1sseatch PR . e A
Agent Gomez testlﬁed that a search was conducted at 4723 Bucklngham P1ke N

,Doylestown, PA. Agent Gomez sa1d that he and Spec1al Agent Steve Glay of the FBI conducted
a pnor 1nterv1ew of Clalre R1sold1 at that locatlon at whrch t1me the 1nter1or was set up to appear _ ‘,
tobea funct1omng law ofﬁce AIG had also conducted EUOs at thIS bulldmg On November 7,
2014, th1s bu11d1ng contamed res1dent1al furmture, but nothmg con31stent w1th an act1ve law ﬁnn
, desp1te s1gnage outs1de 1ndlcat1ng 1t was Carla RISOldl S, lawlofﬁce Further | a rev1ew of |
letterhead and fax coversheets for the Rlsold1 Law Gfﬁce reVeals thls bu1ld1ng ls not hsted as s one .

of that busmess locat1ons a
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Agent Gomez testified that a searCh was conducted of the Risoldi Law Office at 1508
Trenton Road, Langhorne, PA. Documents were recovered from this location pertaining to the
1993 claim made to Nationwide Insurance Company for the burglary alleged to have taken place
at Risoldis’ horne at that time. Other documents recovered revealed that Claire Risoldi had made
numerous other claims to insurance companies over the years.

‘A fourth search warrant was executed at 4940 Danielle Drive, Doylestown, .PA, which is
Claire Risoldi’s present residence. This location is purportedly belng rented by Claire Risoldi
w1th funds provrded by AIG SO she has a place to lrve Wh1le Clarremont is berng 1estored
Agents conductrng the search were greeted by Clarre Rrsoldr Who stated “It is’ a conspn acy by

the democrats agamst her this ] isa pollt1cal move Clarre Rlsoldr stated she Would sue each

agent mdrvrdually for the1r actrons Eventually Clalre RlSOldl departed leavmg her husband
Tom French behrnd Among 1tems recovered dunng thls search Was a necklace W1th a large blue
stone surrounded by dlamonds An appra1sal form 1ndlcat1ng a value of $ l 54 640 was next to the. .'
necklace These 1tems Were secreted 1n a credenza drawer in French’s ofﬁce behrnd a demm |
bag Hrdden on the ﬂoor behlnd a couch 1n French’s ofﬁce was.a box contarnlng 20 holek
watches The box and Watches appear to be 1dentrcal to those deprcted 1n the August 14 2014
vrdeo referred to above ‘ | " v - |
F1ve file cablnets contamlng papervvork Were located 1n What Was 1dent1ﬁed as Clalre '
Risoldi’s ofﬁce Among documents were, checks for over $lOO 000 Wntten by Clalre Rrsoldr to. . :
contractors Who Were Workrng on the supposed renta property at Danlelle Drlve A lease for

the pr operty was recovered as Well as several other 1dent1ca1 blank leases Of partrcular 1nterest :

‘was a book trtled “Insult To anury Insurance Fraud And The Brg Busmess Of Bad Farth ? The




Risoldis sued Nationwide for bad faith in connection with the 1993 claim and they have recently
filed a bad faith suit against AIG in connection with their current claim.

Agent Gomez testified he is aware Claire Risoldi directed letters to the Pennsylvanla
Department of Insurance alleging that she and her family were homeless as the result of the
October, 2013 fire and living in substandard rental housing. Claire Risoldi alleged AIG was
“cruel” and had cancelled her insurance policy. She went so far as to blame AIG for causing the
fire by failing to properly police the electrician she had'hired to make repairs of damage from the

last fne The reahty is that Clane Rrsoldr and her farmly resrde 1n a fully furnrshed house while

she is payrng contractors hundreds of thousands of dollars to renovate ;1t wrth custom stonework "

| Gomez testrﬁed that desplte representatrons made by Clalre R1sold1 that she keeps all her
Jewelry at the bank 1nvest1gators recovered well over. 25 boxes of JeWelry from 4940 Danrelle N
_Drrve Agents also recovered blank appralsal forms of the exact type descrlbed by Palmren 1n :
hrs test1mony Even though these forms had no appr alsal 1nformat10n on them they already had
the 51gnature of a purported appra1ser In add1t10n, there were apprarsal forms that were in the
process of bemg fabrrcated ina folder contalnmg what appeared to be a krt for creatmg

‘ apprarsals Perhaps the most starthng d1scovery was the or1g1nal appralsal forms that had been |

submrtted by Clalre RISOldl to the Lower Makeﬁeld Pohce in connectron w1th the 1984 theft of
jewelry. These apprarsal forms all had the orrgrnal values whrted out and new values typed in.
The typed in prrces matched what was submrtted to the Pohce The Pohce recerved photocoples, . |

on whlch the whlte out was not v1s1ble These 1tems were recovered from ﬁle cabmets in Clarre

Risoldi’s office. ‘




Threats and Intimidation

As detailed above, we received testimony from O’Keefe regarding the interaction he had
with Claire Risoldi on various dates while attempting to adjust the insurance claims brought by
the Risoldi family stemming from the October 22, 2013 fire. O’Keefe testified he was at Fox
Chase Bank, 5871 Lower York Road, Lahaska, PA, on August 14, 2014 for the inspection by
Palmieri of jewelry the Risoldis had stored in safe deposit boxes. Claire Risoldi, Carl Risoldi,
Claire Risoldi’s attorney and Goldman were present.

Pnor to entenng the bank O Keefe and Palmrerr were wartmg in the bank parkmg lot
with the others for Clalre R1s01d1 to arrrve O Keefe and Palrnlerr stated that upon arrwal Clane

Risoldi launched a profamty laced tnade drrected toward O Keefe Cla1re Rrsoldl called

o’ Keefe a “rat bastard” and a “son- of—a—brtch” _and “a Iymg sack of g ’She also sard to hrm

you went to the Attorney General - Clarre Rrsold1 then.turned to her attorney statrné, A tell

Jim what happens to snltches ” Her attorney rephed smtches get strches Once 1ns1de the
bank, it was noted by Palmrerr that Carl Rrsoldr had a powerful hand-gun on hrsperson |

We heard testrmony there were other 1ncrdents 1nvolv1ng efforts by Clalre Rrsoldr to
intimidate O’ Keefe O Keefe testrfred that on September 23 2014 he recerved a telephone call -
from Claire Risoldi, Whrch he memorrahzed 1n wrrtrng Readrng from hlS memo about the call
O’Keefe recounted Claire Rlsoldr told hrm she. had a mole” in the Attorney Gener al’s Ofﬁce SO -
she knows “all about what is gomg on wrth the Gr and J u1y and that she knows about hlS
conversations wrth the prosecutors ass1gned to the case She went on to tell hrm hrs attorneys
would be drsbarred that she knows that he is gomg toibe ﬁred she 1s.gorng to‘sue h1rn personally
and that she will “bury” hrm She mcluded references to O Keefe s father as well as to one of

the top executlves; at-AlIG in her :tlra.de, o e S
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In October of 2014, O’Keefe received a fax from the law office of Carla V. Risoldi,
Attorney-At-Law, dated October 16, 2014. The fax appeared to contain a handwritten note from
Claire Risoldi demanding reimbursement from AIG for various items damaged in the October
2013 fire totaling $527,900. The fax ends with the salutation from Risoldi, “Thank you Mr.
O’Keefe and do have a blessed day. Remember karma, she’s a bitch... as always Claire.” In
response to these incidents, AIG increased Mr. O’Keefe’s security. Further, O’Keefe’s local
police department stepped up its patrols around the O’Keefe home.

Finally, we learned O’Keefe had received a voice—mail message from Claire Risoldi on
November 3; 2014. Whjch he also memorlahzedmwntmg . Werev1ewedO’Keefe ’s 'rn:emo :
1ega1dmg the call Wthh contalned the follong account s S ] L

“She [Clalre Rrsoldr] stated she ‘d1d not know what kmd of a bullsh1t story I am g1v1ng
[my attorney] bt somethmg needs to be done about thls If I don t hear back from you I am
going to call Mr Peter Hancock tomorrow and tell l:um What a fuckmg bunch of bullshrt you got : |
on, what you are do1ng W1th the AG’s ofﬁce and all the stuff you are domg because you are:
totally gorng to fall ﬂat on your face because Mr OKeefe I d1d nothmg Wrong, I d1d absolutely
unequlvocally nothlng wrong. Okay, I d1d nothmg Wrong and you know 1t and I know it and’ you '
are trymg o make a name for yourself but guess What you are not gomg to.make a name for
yourself on . my blood You gave me seven mrlhon dollars to bulld a ﬁfteen m1ll1on dollar house -
Oh, I forgot, you sa1d my house was a sten above a traller palk’ e B |

‘Shame shame on you Mr OKeefe I’m shame sharnlng you Karma is gomg to come |
back and h1t you and your farmly 1n the most homble sad Way It’s really sad What you are domg |
to your fam1ly 1 don t know how you go to bed at mght IJust I can’t ﬁgure 1t out how you look' '

people stralght in the face and how you say the thrngs you say, you don t know the real Clalre |




Risoldi and you don’t know what she really did. Mr. O.’Keefe I have never done anything
wrong’.”

We later learned that Claire Risoldi expanded her intimidation efforts to at least one other
witness in this investigation. As recounted in the section regarding the ALE claim, Mazaheri
was the recipient of a number of unwanted and improper contaots from Claire Risoldi, the clear
intent of which was to intimidate Mazaheri and influence her Grand Jury testimony. Mazaheri
testified that Claire Risoldi called her before she had even received a Grand Jury subpoena and
spoke to her about an appearance before the Gr and Jury that Clane Rrsoldr apparently
antterpated Clane Rrsoldr told her that someone mrght call her w1th questlons about 4940

Damelle Drive. Followrng that eommumcat1on Clalre Rtsold1 appeared at Mazahen s home to .

ask her to grve false testrmony about the 1ental of 4940 ‘Danrelle Drw‘ ' and had a cursrng tantrum .

when Mazaherr refused

Approxrmately two weeks before lvlaaaherrs appearanee at the Grand Jury-, she reeerved

a telephone call from Clarre R1sold1 and Carla Rtsold1 who were on speakerphone Clarre -
Risoldi told Mazaherr that when thrs 1s all over she would take her to J eweler S’ Row and buy her
somethrng nice,’ When Mazahen turned down the rather obvrous bnbe Carla Rrsoldr asked her
why. she Would say no to free Jewelry The nony of the faet that a, fraudulent stolen Jewelry
clalm is a major part of this 1nvest1gatron is not lost on us“ | L | h

_ Accordmg to Mazaher1 Clarre Rrsoldr strll owes her $100 000 for the purchase of the
house. When Mazahen asked her when she would pay the balance, Clarre R1sold1 responded that |
she d1d not have the money and rnrght be able to pay 1n J anuary We ﬁnd that the farrly obvrous
subtext of thrs to be that Clarre R1sold1 wrll hold off on paymg as another way to pressure |

»Mazaherr mto corroboratmg her story




Mazaheri recalled that after the offer of jewelry by Claire and Carla Risoldi, the attorney
that she retained to represent her before this Grand Jury called Carla Risoldi’s office, where
Claire Risoldi works as a receptionist. Following that, Claire Risoldi called and yelled
accusations that Mazaheri was “bad-mouthing” her. In a very thinly veiled threat, she warned
Mazaheri that she would get a transcript of Mazaheri’s Grand Jury testimony. Mazaheri told us
that Claire Risoldi’s ongoing harassment left her feeling pressured, but that her resolve to tell the
truth remained unshaken. We can only describe her demeanor before us as “visibly shaken”,

however we found her test1rnony to be cr edrble Thrs 1mpressed us glven that fact that Claire

Rrsoldr s efforts to mtlmldate her had reached a Verrtable crescendo

The Cnmmal Enterpr1se ,

The evrdence thrs Grand J ury recelved estabhshes that the Rrsoldrs and thelr confederates

engaged a concerted effort to advance a complex and d1ver81ﬁed heme to steal from AIG
They collec‘uvely commrtted a varrety of frauds Wrth respect to multrple drscreet aspects of the

claims. Examples of their act1v1t1es in furtherance of the1r consprracy are

= They submltted suspect appralsals for Jervelry that could not have been stolen in the
'manner that they all descnbed to AIG and may not have even exrsted 1n the ﬁrst
a place How forturtous for them that they managed to complete the process of
' mcreasmg the coverage on the Jewelry from a llttle more than $100 000 to nearly $11

' mrlhon a mere 25 days before the ﬁre

oA




‘ AIG.':- o

Claire, Catl and Carla Risoldi enlisted the assistance of the artist that painted their
portraits in flamboyant murals on the ceilings of Clairemont to provide them with

estimates and invoices for his work that were inflated ten-fold.

Claire, Carl and Sheila Risoldi misappropriated money they received pursuant to the
additional living expenses coverage and used it to engage in fraudulent real estate

transactions for personal profit. The details of this scheme was fleshed out in detail

by Mazaherr who recounted that Clarre Rrsoldr speclﬁcally asked her to make false

' ' statements about one of the purported rental propertres to conoborate her story to

‘ :rW1th the assrstance of Holston The Rrsoldls aggressrvely pressed the1r $2 mrlhon

demand for the replacement of" a11 wrndow treatments at Clarremont Clane Rrsoldr

. because she had lost her copres of the paperwork 1n the repeated ﬁres at Clanemont
P and Summerdale Mrlls had lost therr copres due to changes 1n ownershrp Holston ‘

' attempted to corroborate Clarre R1s01d1 s story Wlth false testrmony before thrs Grand ‘

.'Notw1thstand1ng the repr esentatrons of Clarre Rlsoldl and Holston regardmg the lack

of documentatron in September of 2014 over 100 pages of 1nvo1ces and other

paperwork pertammg to the wrndow treatments magrcally appeared Goldman




personally delivered these documents, many of which were obviously fabricated, to
the Attorey General’s Office. These documents were also submitted to AIG in

support of the claim.

- Goldman was by Claire Risoldi’s side throughout the claim process. He is seen on
the videotape of the August 2014 inspection of the jewelry at Fox Chase bank. He
can be heard off camera verbally assisting Claire Risoldi when she harangues

O’Keefe about needing $15 million to restore Clairemont.

- Perhaps the most glarmg exarnple of the Rrsoldl s crrrnlnal enterprlse was found 1n'_. B
' » | the various statements they prov1ded to AIG in furtherance of the cla1m for JeWelry._.
.Clane Carl Carla and Shella RlSOldl French and Goldman gave statements
; | Although there weremany 1ncons1stencles in the statements they all agreed on the“ f
- maJ or pomts that were 1mportant to the clarm the Jewelry was left on. chalrs in the | '
front hallway of Clarremont the Jewelry was taken du:rtng the ﬁre and the Rrsoldls
' told the ﬁrst responders about 1t the durlng the ﬁre and were not perm1tted to enter the
- house to retrreve 1t Shella RlSOldl was partlcularly adamant about thls pornt when .
she 1ecounted how a ﬁan‘uc Clalre RlSOldl was, begglng to be allowed to get the
. Jewelry French prov1ded cr1t1cal detalls about recoveung the empty RlSOldl Law ‘
| Ofﬁce bags All of these pomts were contradtcted and dlsproven by testlmony and i
| evrdence that we have recewed The major s1m11a11t1es 1n the stones and the way in -
B wh1ch they ﬁt to gether fo support the fraudulent clalm convrnces us that the part1es

engaged_m a Colluswe effort to mlslead AIG E | . S




- We are also convinced that the threatening conddct Claire Risoldi engaged in with
respect to O’Keefe was done both to intimidate him as a witness in this investigation
and in furtherance of their scheme to defraud AIG. Claire Risoldi’s campaign of
intimidation escalated to include muitiple aﬁempts to both threaten and bribe
Mazaheri in'an effort to influence her testimony before this Grand Jury. On at least

one occasion she enlisted the assistance of Carla Risoldi.

Based on the totahty of the facts uncovered in thls mvest1gat1on we ﬁnd that the

quan’uty and quahty of both the dlrect and cucumstanual ev1dence leads us to the mescapable

conclus1on that the R1sold1s French Goldman and Holsto enga'

,“_nla oordlnated course of o

conduct the: goal of Whlch was to proﬁt by deflaudlng AIG




